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IZVJEŠĆE 

O SLUŽBENOM POSJETU PREDSJEDATELJA ZASTUPNIČKOG DOMA PSBIH 

DENISA BEĆIROVIĆA REPUBLICI ALBANIJI, 14.-16. PROSINCA 2011. 

 

Na poziv predsjednice Parlamenta Republike Albanije Jozefine Topalli, predsjedatelj 

Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Bećirović boravio je u službenom 

posjetu Albaniji od 14. do 16. prosinca 2011. godine. 

U pratnji dr. Bećirovića, u posjetu Albaniji boravili su: Zlatko Vukmirović, voditelj Sektora 

za odnose s javnošću Tajništva PSBiH;  Jelena Rajaković, voditeljica Odjela za bilateralne 

odnose i protokol, i  Dubravka Ištuk-Pavlović, prevoditeljica. 

Sastancima su bili nazočni i NJ.E. Nusret Čančar, nerezidentni veleposlanik BiH za Albaniju, 

te Fikret Klarić, počasni konzul BiH u Albaniji. 

Uz parlamentarno izaslanstvo, u posjetu Albaniji bilo je i izaslanstvo Gospodarske komore 

FBiH, koje su predstavljali Džemal Hasković, predsjednik Udruge građevinskih tvrtki, i 

Dženana Avdić, tajnica Udruge. 

Tijekom boravka u Tirani dr. Bećirović u odvojenim je susretima razgovarao s: albanskim  

premijerom Salijem Berishom, predsjednicom Parlamenta Albanije Jozefinom Topalli,  

albanskim predsjednikom Bamirom Topijem, ministrom vanjskih poslova Edmondom 

Haxhinastom, ministrom za javne radove i komunikacije Sokolom Olldashijem i 

gradonačelnikom Tirane Lulzimom Bashom. Parlamentarno izaslanstvo BiH posjetilo je i 

Počasni konzulat BiH u Draču i bošnjačku zajednicu u tome gradu. 

Govoreći o političkom i ekonomskom stanju u BiH, dr. Bećirović u razgovoru je izdvojio 

sljedeće teme: 

- Spojivost vanjskopolitičkih ciljeva dviju prijateljskih zemalja, članstvo u EU i NATO-u i 

osiguranje albanske podrške za članstvo BiH, potreba jače i sadržajnije razmjene iskustava na 

tim putevima, međusobna suradnja i pomoć; 

- Potreba za jačom ekonomskom bilateralnom suradnjom i inzistiranje na što bržem 

okončanju procedura potpisivanja sljedećih bilateralnih sporazuma: 1) Sporazuma o 

ekonomskoj suradnji, 2) Sporazuma o pomorskom prijevozu, 3) Sporazuma o veterinarskoj 

suradnji i 4) Protokola o suradnji između ministarstava pravde;  

- Izgradnja komunikacijske infrastrukture i otvaranje izravne zrakoplovne linije između 

Sarajeva i Tirane, što bi ojačalo i olakšalo komunikaciju između dviju zemalja, prvenstveno 

turistima i poslovnim ljudima; 

- Interes za jači i organiziraniji nastup bh. tvrtki na albanskom tržištu u velikim 

infrastrukturnim projektima i uspostava kredibilnih veza za izravnu suradnju tvrtki dviju 

zemalja; 

- Potreba za jačom znanstvenom i akademskom suradnjom potpisivanjem protokola o 

suradnji među sveučilištima, što bi uključivalo razmjenu studenata i profesora i organiziranje 

specijalističkih seminara i simpozija; 



 

- Zaštita i unapređenje statusa nacionalnih manjina, bošnjačke u Albaniji i albanske u BiH, 

radi ostvarivanja svih njihovih manjinskih prava, a u funkciji jačanja ukupnih odnosa i veza 

između dviju zemalja. 

 

Sastanak s premijerom Republike Albanije, g. Salijem Berishom 

 

Sali Berisha ocijenio je ukupne bilateralne odnose između BiH i Albanije vrlo pozitivnima, s 

dobrom dinamikom daljnjeg razvoja, istaknuvši da nacionalne manjine u obje zemlje trebaju 

imati veću ulogu u ostvarivanju međusobnih veza i naglasivši da Albanija želi u potpunosti 

primijeniti standarde europskih konvencija o manjinskim pravima. 

Albanski premijer informirao je goste o političkom i ekonomskom stanju zemlje. Istaknuo je 

da Albanija već dvije godine čeka na službeno dobivanje kandidatskog statusa za EU. Za 

razlog tome naveo je opstrukciju oporbenog bloka u albanskom parlamentu pri usvajanju seta 

reformskih zakona za koje je potrebna dvotrećinska većina. Ipak je izrazio optimizam u 

pogledu postizanja kompromisa na tome putu i nadu da će Albanija do kraja 2012. steći 

kandidatski status i dobiti datum za početak pregovora.  

Na ekonomskom planu, usprkos globalnoj krizi i recesiji, Albanija je u 2010. ostvarila  

gospodarski rast od 3,5%, a stopa nezaposlenosti u posljednjih pet godina ne prelazi 12,5%.  

Ekonomski razvoj usmjeren je na izgradnju osnovne infrastrukture, putnih komunikacija i 

energetskih postrojenja. Albanija je do sada izgradila oko 400 km autocesta i u iduće četiri 

godine nastoji završiti izgradnju planirane putne mreže. G. Berisha naglasio je da su u 

Albaniji trenutačno u izgradnji 73 hidroelektrane, od planiranih 443. Od toga je s privatnim 

sektorom potpisano 110 ugovora iz područja energetike. Za posljednjih šest godina opseg 

turizma u gospodarstvu povećan je 10 puta. U 2011. godini Albaniju je posjetilo preko 2,5 

milijuna turista. Osim ljetnog, Albanija želi razvijati i zimski turizam. Vlada Albanije planira 

uvesti posebne poticajne mjere za ulaganja u taj sektor oslobađanjem investitora od poreza u 

razdoblju od 10 godina. Znajući za iskustva BiH u organiziranju zimske olimpijade i općenito 

u razvoju zimskog turizma, premijer je pozvao bh. tvrtke da se uključe u albanske programe 

razvoja zimskog turizma.  

G. Berisha naglasio je važnost financijske discipline i kontrole javne potrošnje. U zadnjih pet 

godina Albanija godišnje izdvaja 10% BDP-a (albanski BDP u 2010. godini iznosio je 23,3 

milijarde dolara) za kapitalna ulaganja, a ove su godine izdvajanja za kapitalna ulaganja 

iznosila cijelih 15% BDP-a. Osim domaćih financijskih sredstava, Albanija koristi i povoljne 

razvojne kredite na međunarodnom financijskom tržištu – Europske razvojne banke, Islamske 

razvojne banke (po osnovi članstva u OIC-u) i kredite prijateljskih zemalja u partnerskim 

projektina, u čemu prednjače Njemačka i Turska. 

 

Sastanak s predsjednicom Parlamenta Republike Albanije, gđom Jozefinom Topalli 

 

Govoreći o dobrim odnosima između dviju zemalja, predsjednica Parlamenta Albanije  

istaknula je značaj osnivanja Međudržavnog vijeća za ekonomsku suradnju, koje treba 

sektorski strukturirati. Potrebno je što prije pokrenuti tijela izvršne vlasti da pristupe 

osnivanju Vijeća. Iskustvo Albanije potvrđuje da takva vijeća iznimno učinkovito jačaju i 

povećavaju ekonomsku suradnju. 

Pozvala je na osmišljavanje zajedničkog nastupa zemalja regije prema Bruxellesu s ciljem 

korištenja financijskih sredstava razvojnih fondova, pri čemu je izdvojila Albaniju, 

Makedoniju, Crnu Goru, BiH i Hrvatsku radi spojivosti regionalnih razvojnih projekata u 

putnim komunikacijama i energetskim koridorima. Primijetila je da dosadašnji pojedinačni 



 

nastupi zemalja regije u Bruxellesu nisu polučili nikakve rezultate, jer nema značajnijih 

regionalnih razvojnih projekata u briselskoj agendi.  

Gđa Topalli inicirala je i razmjenu parlamentarnih posjeta dviju zemalja najmanje jedanput u 

dvije godine radi koordiniranja nacionalnih interesa u nastupima prema EU i ostatku 

međunarodne zajednice, te radi razvoja bilateralnih odnosa. 

 

Sastanak s g. Bamirom Topijem, predsjednikom Republike Albanije 

G. Bamir Topi istaknuo je dobre odnose između BiH i Albanije, što potvrđuje i otvaranje 

albanskog veleposlanstva u Sarajevu prošle godine. Ocijenio je da bi ti odnosi bili još 

potpuniji kada bi BiH otvorila veleposlanstvo u Tirani. 

Predsjednik Topi kazao je da i osobno održava jako dobre odnose s bošnjačkom zajednicom u 

Draču, koju posjećuje najmanje jednom godišnje. Ocijenio je da je bošnjačka zajednica  

dobro integrirana u albansko društvo i da su njezini pripadnici cijenjeni i poštovani. Pohvalio 

je marljivost u radu počasnog konzula BiH u Albaniji, g. Fikreta Klarića, ističući da 

bošnjačka zajednica značajno doprinosi razvoju prijateljstva između dvije zemlje. 

 Osvrnuvši se na unutarnje političko stanje u Albaniji, ocijenio ga je stabilnim, bez obzira na 

to što je, prema njegovima riječima, politička oporba u Parlamentu Albanije svojim 

opstrukcijama ugrozila kredibilitet albanske države na putu stjecanja kandidatskog statusa za 

članstvo u EU. Iskazao je uvjerenje da je albanska politička scena dovoljno stabilizirana te 

očekuje kandidatski status za EU tijekom sljedeće godine.  

Sastanak s g. Edmondom Haxhinastom, ministrom vanjskih poslova Republike 

Albanije 

Gospodin Edmond Haxhinasto ocijenio je bilateralne odnose odličnima. Rekao je da pozorno 

prati unutarnju političku scenu u BiH i da Albanija snažno podupire suverenitet i teritorijalni 

integritet BiH na njezinom putu k NATO-u i EU. Istaknuo je da ima mnogo neiskorištenih 

mogućnosti između dvije zemlje, osobito na polju ekonomske suradnje, te zatražio što brže 

okončavanje započetih procedura potpisivanja četiri bilateralna sporazuma i potom, 

razmjenom posjeta vladinih izaslanstava, utvrđivanje novih prioriteta i novih ugovora u 

međusobnim odnosima. Informirao je dr. Bećirovića o tome da je albanska strana pripremila 

nacrt bilateralnog sporazuma o prelasku granice građana Albanije i BiH s osobnim 

iskaznicama i dostavila ga MVP-u BiH. Takav bilateralni sporazum potaknuo bi veću 

trgovačku razmjenu i turistička putovanja građana obiju zemalja. Takav je sporazum Albanija 

već potpisala s Makedonijom i Crnom Gorom.  

Ministar se osvrnuo i na položaj bošnjačke zajednice u Albaniji koja još uvijek nema 

formalni status nacionalne manjine u albanskom društvu i rekao da je albanska država u 

svome čvrstom opredjeljenju za euroatlantske integracije obvezna primijeniti sve standarde 

manjinskih prava koja proizlaze iz europskih konvencija o pravima manjina. Nije to pitanje 

brojnosti određene nacionalne manjine, već pitanje europskih vrijednosti. U tom smislu BiH 

ne treba imati nikakve bojazni da će manjinska prava bošnjačke zajednice u Albaniji biti 

uskraćena. 



 

Sastanak s g. Sokolom Olldashijem, ministrom za javne radove i komunikacije 

Republike Albanije 

Dr. Denis Bećirović se za vrijeme boravka u Tirani sastao i sa Sokolom Olldashijem, 

ministrom za javne radove i komunikacije Republike Albanije. Sastanku je bilo nazočno i bh. 

gospodarsko izaslanstvo. Ministar je informirao goste o nadležnostima njegovog 

ministarstva, velikim infrastrukturnim projektima planiranim za sljedeću godinu, 

procedurama ugovaranja poslova i načinima financiranja. Njegovo ministarstvo za sljedeću 

godinu ima na raspolaganju oko 700 milijuna američkih dolara za izgradnju autocesta i 

regionalnih cesta i oko 150 milijuna dolara za izgradnju luka. Financijer tih projekata je 

Vlada Albanije. Svi projekti oglašavaju se putem međunarodnih tendera. Vlada u odabiru 

izvođača ne prakticira preferencijalni princip i vodi se isključivo najpovoljnijom ponudom, 

tako da su na tenderima izjednačene nacionalne i međunarodne tvrtke. U Albaniji na izgradnji 

cesta i luka već sudjeluju, ili su sudjelovale, slovenske, hrvatske, srbijanske, turske, grčke i 

češke tvrtke, neke samostalno, a neke u partnerstvu s albanskim tvrtkama. U ovoj godini 

najpovoljnije ponude dale su grčke tvrtke i dobile najviše poslova.  

Ministar za javne radove i komunikacije Albanije izrazio je punu spremnost za suradnju s 

tvrtkama iz Bosne i Hercegovine, te će budućem izaslanstvu zainteresiranih građevinskih 

tvrtki pružiti sve potrebne informacije i tehničku dokumentaciju. Ono se treba na vrijeme 

najaviti i iskazati svoj interes. 

Sastanak s g. Lulzimom Bashom, gradonačelnikom Tirane 

G. Lulzim Basha, gradonačelnik Tirane, istaknuo je da Tirana kao zbratimljeni grad sa 

Sarajevom želi inicirati nove sadržaje u suradnji dva grada. Kazao je da kulturna, znanstvena 

i sportska suradnja ima veoma bitnu ulogu u zbližavanju naroda i država. Tirana želi povećati 

zastupljenost bh. kulture i sporta u albanskom društvu, te ojačati promicanje albanske kulture 

u BiH. Pozvao je gradonačelnika Sarajeva da posjeti Tiranu, u nadi da bi taj posjet trebao 

otvoriti novu stranicu suradnje između dva zbratimljena grada. 

Posjet Gospodarskoj komori Albanije 

Predstavnici Udruge građevinskih tvrtki iz Gospodarske komore FBiH posjetili su 

Gospodarsku komoru Albanije, gdje su imali susrete s predstavnicima udruga iz njihove 

branše i direktorima nekoliko albanskih tvrtki. Postignut je dogovor o održavanju novog 

sastanka u Tirani već u siječnju sljedeće godine, na kojem bi trebali razgovarati o osnivanju  

konzorcija građevinskih tvrtki iz Albanije i BiH, a koji bi se kandidirao za izvođenje nekoliko 

projekata na albanskom tržištu.  

Posjet bošnjačkoj zajednici u Draču 

Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH posjetio je i bošnjačku 

zajednicu u mjestu Šijak nadomak Drača. U tom i susjednom mjestu, Boraku, živi oko 4.000 

Bošnjaka, od ukupno 10.000 koliko se procjenjuje da ih živi u Albaniji. Oni su u Albaniju 

emigrirali 1875. godine. Nisu asimilirani, govore jezikom kojim se govori u BiH i njeguju 

kulturnu tradiciju Bošnjaka iz Hercegovine. Dr. Bećirović sastao se s pedesetak Bošnjaka iz 



 

Šijaka i Boraka, koje je informirao o razvoju bilateralnih odnosa između BiH i Albanije i 

poduzetim aktivnostima za formaliziranje njihovog statusa nacionalne manjine u albanskom 

društvu. Dr. Bećirović istaknuo je važnost njihove uloge u razvoju prijateljskih veza i 

suradnje između dvije zemlje i apelirao kod počasnog konzula BiH u Albaniji Fikreta 

Klarića, koji je ujedno i predsjednik bošnjačke zajednice, da bude na usluzi 

gospodarstvenicima iz BiH koji će uskoro tražiti poslove na albanskom tržištu. 

Sastanak s potpredsjednikom Skupštine Crne Gore, g. Rifatom Rastoderom 

U povrtaku iz Albanije dr. Denis Bećirović sastao se u Podgorici s potpredsjednikom 

Skupštine Crne Gore, g. Rifatom Rastoderom.  

Potpredsjednik Rastoder iskazao je zadovoljstvo iznimno dobrom suradnjom Crne Gore i 

BiH, posebice ukazavši na dobru parlamentarnu suradnju, navodeći kako se na taj način 

dodatno produbljuju i tradicionalno skladni odnosi dviju zemalja. Sugovornici su razmijenili 

mišljenja o aktualnim međunarodnim i regionalnim pitanjima te bilateralnim odnosima, s 

posebnim osvrtom na ekonomsku suradnju. Konstatirano je da su odnosi između dvije zemlje 

dodatno unaprijeđeni i izraženo uvjerenje u nastavak dobre komunikacije i suradnje u 

područjima od obostranog interesa. 

Potpredsjednik Rastoder upoznao je dr. Bećirovića s aktivnostima u Skupštini Crne Gore i 

obvezama koje očekuju parlament na putu europskih integracija. Podsjetio je i na to da su 

formirane skupine prijateljstva između dva parlamenta i da su potrebni što češći susreti. 

Također je istaknuo važnost utjecaja parlamenata na predstavnike resornih ministarstava kako 

bi se poboljšale i prometne veze između dvije zemlje. 

Predsjednik Bećirović zahvalio se na kontinuiranoj podršci koju Crna Gora pruža Bosni i 

Hercegovini na njezinom putu k europskim i atlantskim integracijama i izrazio očekivanje da 

će se taj put pospiješiti još sadržajnijom međuparlamentarnom suradnjom.  

Zajednički je konstatirano da Crnu Goru u idućem razdoblju očekuje intenzivan i zahtjevan 

rad na putu priključenja Europskoj uniji, pri čemu će iskustvo Crne Gore biti od velike koristi 

Bosni i Hercegovini.  

Sastanak je ujedno bio prilika da dr. Bećirović čestita Crnoj Gori na dobivanju datuma 

početka pregovora s Europskom unijom i izrazi uvjerenje da će Crna Gora uspješno završiti 

pregovore. 

Sastanku su bili nazočni NJ.E. Izmir Talić, veleposlanik Bosne i Hercegovine u Crnoj Gori, i 

Muharem Zejnulahu, savjetnik u Veleposlanstvu Bosne i Hercegovine. 

 

 

 

          VODITELJICA 

ODJELA ZA BILATERALNE ODNOSE 

I PROTOKOL 

 

       Jelena Rajaković 

Dostaviti: 

- Kolegiju Zastupničkog doma 

- Kolegiju Doma naroda 

- Povjerenstvu za vanjske poslove Zastupničkog doma 

- Povjerenstvu za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda 



 

-Sektoru za međunarodne odnose i protokol 

 

Kopija: Ministarstvo vanjskih poslova BiH 

 


